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V areálu bývalého odkaliště řádil neznámý
pachatel s pilou, pokácel sto let staré duby

Neznámý pachatel pokácel osmdesát až sto let staré duby. Případ řeší policie; foto Tomáš Secký

Varnsdorf       V areálu býva-
lého odkaliště, který se nachází 
v těsné blízkosti s Německem, 
řádil neznámý pachatel s moto-
rovou pilou.

V části lesa podél státní hrani-
ce, který patří městu, došlo před 
Velikonocemi k pokácení několika 
kusů vzrostlých dubů. Jejich staří 
je odhadováno na osmdesát až 
sto let, na výšku měly kolem dva-
ceti metrů. Neznámý pachatel 
pak nechal pokácené stromy ležet 
a rozřezal je na čtyřmetrové kusy, 
které ale už nestihl odvézt. „Udá-
lost nám nahlásil pozorný nájem-
ce sousedních parcel. Škoda totiž 
vznikla i na pozemcích soukromé 
společnosti, které má v pronájmu. 
Na místo byla přivolána Policie 
České republiky, která celou zále-
žitost řeší,“ vysvětluje vedoucí od-
boru životního prostředí Přemysl 
Brzák.

Dubové dřevo je tvrdé a pou-
žívá se na výrobu nábytku, pod-
lahových krytin či zahradního ná-
bytku. Dá se tedy předpokládat, 
že ho chtěl pachatel dále zpeněžit. 
„Stihl odvozit veškeré větve. Na 
místě zůstaly pouze kmeny, které 
jsme hned odvezli, aby nedošlo  
k jejich odcizení v dalších dnech,“ 

dodal Brzák. Kmeny, o objemu 
5,4 metrů krychlových, následně 
město prodalo dle ceníku schvále-
ného radou města.

Po pachateli nyní pátrá policie  
a uvítá svědky, kteří by si nelegál-
ního kácení stromů všimli. „Dne  
1. dubna jsme přijali oznámení, že 
mělo podle prvotních informací, 
pravděpodobně dne 31. března 
v době kolem 20. hodiny, dojít  
k neoprávněnému pokácení nej-
méně dvou vzrostlých stromů na 

pozemku v katastrálním území 
města Varnsdorf a dále jedno-
ho vzrostlého a nejméně osmi 
dalších méně vzrostlých stromů 
na pozemku jedné varnsdorfské 
společnosti, které měly být ro-
zřezány a některé z pokácených 
stromů odcizeny. Případem se  
v současné době zabývají varns- 
dorfští policisté. Ve věci zahájili 
úkony trestního řízení a případ 
prověřují pro podezření ze spáchá-
ní přečinu krádeže. Intenzivně pát-

rají po dosud neznámém pachate-
li. Veškeré další okolnosti případu 
jsou předmětem prověřování. Po-
licisté přijmou veškeré poznatky  
a informace od případných svědků 
tohoto případu, které by mohly po-
moci s řádným objasněním skutku  
a žádají je, aby se přihlásili osob-
ně na obvodním oddělení Varns- 
dorf, Havlíčkova 2040/9 nebo te-
lefonicky na čísle 974 441 600,“ 
řekla k případu policejní mluvčí 
Eliška Kubíčková.             Tomáš Secký
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Svodka: Vybíráme z činnosti Městské policie Varnsdorf

Čtyři jednotky vyjely k požáru opuštěného domu 
ve Varnsdorfu, hořel nedaleko vlakového nádraží

Řídil pod vlivem drog, hrozí mu až jeden rok

S požárem opuštěného domu bojovaly čtyři jednotky; foto miw.cz

Zmatený muž
Bylo přijato telefonické ozná-

mení z jedné místní společnosti , 
že se v okolí pohybuje starší muž, 
který je zmatený a něco hledá. Na 
místo byla vyslána hlídka, která 
zajisti la muže, jenž strážníkům 
uvedl že neví, kde se nachází a že 
zřejmě odešel z LDN Varnsdorf. 
Dozorčí směny proto zavolal do 
Nemocnice Varnsdorf, kde bylo 
zjištěno, že muž skutečně odešel 
z pokoje a nevráti l se. Hlídka muže 
převezla zpět do nemocnice.

Zaběhnutý pes
Dozorčí směny Obvodního 

oddělení Policie ČR Varnsdorf 
požádal hlídku městské policie 
o kontrolu čipu odchyceného psa. 
Díky negati vnímu nálezu byl pes 
převezen do záchytného kotce 
městské policie. Druhého dne se 
na služebnu dostavila majitelka 
psa německé národnosti , která si 
psa po uhrazení příkazu na poku-
tu odvezla.

Nezabrzdila auto
Městská policie Varnsdorf při-

jala oznámení od občanky města, 
která stojí vozidlem na parkovi-
šti  u plaveckého bazénu a jedno 
ze zaparkovaných aut se rozjelo 
a nabouralo do jejího vozidla. 
Dále uvedla, že se řidič druhého 
vozidla na místě nenachází, má 
vše nafocené a bude situaci ře-
šit se svojí pojišťovnou. Strážníky 
požádala o odtažení vozidla nebo 
vyrozumění majitele, neboť po-
třebuje po plavání odjet a auto jí 
brání ve vyjetí  z parkoviště.

Provedenou lustrací byla zjiš-

těna majitelka vozidla a ve spo-
lupráci s Obvodním oddělením 
Policie ČR byl dohledán telefonní 
kontakt. Majitelka však na vo-
lání nereagovala. Hlídkou proto 
byla provedena i fyzická kontrola 
bazénu, a sportovní haly, taktéž 
s negati vním výsledkem. Po něja-
ké době se majitelka vozu ozvala 
s tí m, že byla na kosmeti ce a vra-
cí se k vozidlu. Obě ženy se poté 
domluvily na řešení celé situace.

Václav Žák,
velitel městské policie

Varnsdorf    Po půl deváté ve-
čer ve čtvrtek 30. března 2023 
vyjeli hasiči ze čtyř jednotek 
k nahlášenému požáru vybydle-
ného domu u vlakového nádraží 
ve Varnsdorfu.

Kromě místní profesionální 
a dobrovolné jednotky byli vysláni 
kolegové z Rumburku a drážní ha-
siči z Liberce. Když hasiči k opuš-
těnému domu dorazili, pohled do 
vyhořelého okna byl jako pohled 
do pekla. Hořelo dole, hořelo 
nahoře, hořelo vepředu, hořelo 
i vzadu. A sem tam do toho spad-
nul kus stropu.

Hasiči natáhli hadice s vodou 
od cisterny, nasadili dýchací tech-
niku, a zatí mco plamínky efektně 
žíhaly strop, začali s požárem bo-
jovat. Vodním proudem brzy pla-
menům zabránili v dalším šíření 
a postupně dohasili a zkontrolova-
li celý objekt.

Požár přijel zadokumentovat 

hasičský vyšetřovatel, dorazili také 
policisté a strážníci.

Výjezd do Rumburku

V úterý 11. dubna odpoledne 
vyjížděla varnsdorfská profesio-
nální jednotka do Rumburku, 

kde v ulici Zadní došlo k zahoření 
v motorovém prostoru dodávky.

                                                Hasiči Varnsdorf

Rybniště      Přítomnost drog 
v krvi jednatřiceti letého muže, 
který v tomto stavu řídil koncem 
února letošního roku motorové 
vozidlo, potvrdil toxikologický 
rozbor odebraného krevního 
vzorku.

Dotyčného kontrolovala 23. 
února v Rybništi  v odpoledních 
hodinách policejní hlídka při říze-
ní motorového vozidla. Řidič pro-
jížděl částí  Nová Chřibská, když ho 
policisté zastavili a v rámci silniční 
kontroly s ním provedli orientač-

ní test na přítomnost drog, který 
byl poziti vní. Následoval odběr 
krve a poté, co policisté obdrže-
li výsledek jejího rozboru, který 
potvrdil přítomnost amfetaminu, 
sdělili muži o uplynulém víkendu 
ve zkráceném přípravném řízení 

podezření ze spáchání trestného 
činu ohrožení pod vlivem návyko-
vé látky. V případě prokázání viny 
muži u soudu hrozí trest odnětí  
svobody až na jeden rok, peněžitý 
trest nebo zákaz činnosti .

                           por. Bc. Eliška Kubíčková
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Z balónků jde vytvořit nemožné, říká Dan Syrovátka

Dermatovenerologická ambulance v rumburské 
nemocnici se těší velkému zájmu občanů

Varnsdorf  Osmadvaceti letý 
Daniel Syrovátka se už přes pět 
let věnuje prodeji balónků a dal-
ších nezbytností  na párty, rozdá-
vá radost jako Balónkový Baron 
na různých akcích, moderuje 
plesy, svatby, ale to není všech-
no. Možná jste ani netušili, jak 
širokému záběru se věnuje.

Jak dlouho už jste Balónkovým 
Baronem a jaké byly začátky 
podnikání?

Název Balónkový Baron vznikl 
spontánně. Prvně jako interne-
tová stránka na prodej heliových 
balónků pro maturanty. Po mém 
odchodu z Lidové zahrady, zhruba 
před pěti  lety, jsem začínal opět 
nanovo. Zprvu jsem byl rok při 
podnikání zaměstnaný na míst-
ním úřadě, a až časem jsem zjisti l, 
že se podnikání nejde věnovat jen 
na půl. Začal jsem prodávat ba-
lónky formou rozvozu, poté jsem 
se přestěhoval do nynějších pro-
stor, kde se za mnou lidé mohou 
zastavit, vybrat si ze sorti mentu, 
domluvit se na konkrétní dekora-
ci, vystoupení atd. 

Dále jsem měl druhou práci 
jako projektant pro internetovou 
společnost. Až vloni po pandemii 
jsem konečně pocíti l, že už nastal 
ten správný čas a pořádně jsem se 
do toho obul. 

Jaký sorti ment nabízíte ve va-
šem obchodě? 

Snažím se postupně přizpůso-
bovat poptávce. Trendy se často 
mění. Převážně se soustředím na 
sorti ment okolo balónků, to zna-
mená všelijaké tvary, barvy a po-
ti sky latexových balónků, foliová 
čísla, postavičky a samozřejmě 

veškeré příslušenství. A když už 
lidé dorazí pro balónek k jakékoliv 
příležitosti , nabízím i další party 
zboží, girlandy, svíčky, stolování či 
masky. Občas sám sebe překva-
pím, co se u mě najde (směje se).

Co všechno se dá z balónků 
vytvořit?

Z balónků jde opravdu vytvořit 
nemožné. Vše se postupně učím a 
snažím se i díky inspiraci a přání 
od samotných zákazníků vytvo-
řit, o co jsem požádán. Organic-
ké girlandy, sloupy a další tvary, 
které temati cky doplní dekoraci 
k jakékoliv příležitosti . A na mých 
vystoupeních stále nejvíce frčí ba-
lónkový pejsek, had, kyti čka a dal-
ší zvířátka a tvary, které si mohou 
i samy děti  vytvořit.

Jaké jsou v současnosti  trendy 
v balónkových dekoracích?

Největším “evergreenem” jsou 
asi stále metrové fóliové číslice. 
Ty opravdu dělají velkou parádu 
a lidé se s nimi mohou vyfoti t na 
památku narozeninové oslavy. 
Je pravda, že je čím dál častější 
tzv. “Baby shower”, kdy se oslav-
ně oznámí pohlaví očekávaného 
děťátka rodině. Připravuji různé 
varianty – balónky s konfetami 
uvnitř, s balónky uvnitř, vystřelo-
vací konfety, stí rací losy, dýmovni-
ce, možností  je opravdu spoustu. 
Bývám tedy často první, kdo ví, 
jestli to bude holčička, nebo kluk. 
Někdy je těžké při předání ani ná-
znakem neprozradit dopředu vý-
sledek. Často také tvořím balón-
kové girlandy na různé příležitosti  
– narozeninové oslavy, svatby, vý-
ročí, křti ny či fi remní akce. Moc 
mě baví, když mi lidé dají svou 

představu o dekoraci, o barevné 
kombinaci, a já se můžu naplno 
rozvášnit a tvořit.

Vím, že často navštěvujete 
rodinné oslavy, slavnosti , poutě 
a karnevaly s programem pro 
děti . Co si pod tí m můžeme 
představit?

To, že dnes objíždím všemožné 
akce se svým programem, je také 
trochu náhoda a postupný vývoj 
celého Balónkového Barona. Dří-
ve jsem se věnoval pouze nafuko-
vání balónků heliem a dekoracím, 
ale nedalo mi to a přikoupil jsem 
i pár motacích balónků, ze kterých 
jsem začal tvořit zvířátka. Po pár 
příspěvcích na sociálních sítí ch 
se začali ozývat lidé, zda bych 
k nim nedorazil na narozeninovou 
oslavu s balónky, což pro mě bylo 
v první chvíli nepředstavitelné, ale 
zamiloval jsem si to. Po pár měsí-
cích jsem dostal zprávu od zákaz-
níků, že by rádi objednali můj pro-
gram na oslavu a je jim jedno, co 
budu dělat, ale aby to byl klaun. 
A tak vznikl můj první outf it na 
show. 

Jelikož naše město není zase tak 
velké, stále jsem přemýšlel, čím se 
posunout dál, aby se vystoupení 
neokoukala. Proto postupně při-
dávám další akti vity – např. tvo-
ření obřích bublin, kouzlení, žon-
glování. Tím se i stále vyvíjí nejen 
vzhled Balónkového Barona, ale 
i program, který je přizpůsobený 
buď rodinné oslavě, karnevalu, 
či pódiu na veřejné akci. Pokaždé 
je to pro mě výzva, abych zaujal 
malé i velké publikum.

Pusti l jste se také do modero-
vání plesů a svateb, jaké služby 

nabízíte? S čím se na vás mohou 
například svatebčané či matu-
ranti  obráti t?

Všechno, co nabízím, se točí 
stále dokola kolem akcí, soukro-
mých i veřejných. V jednoduchos-
ti , dělat lidem radost. Díky zku-
šenostem, které jsem doposud 
nasbíral, a doufám, že jich ještě 
mnoho bude, se snažím každé-
mu, kdo mě osloví, poradit, jak 
nejlépe dovedu. Nejprve tedy ke 
svatbám. Pomáhám novoman-
želům rozvrhnout svatební den, 
projdeme si podrobně harmo-
nogram se všemi detaily. Snažím 
se službu dělat kompletní, nejen 
přijet večer zahrát jako DJ. Jsem 
s hosty již před obřadem, uve-
du je, připravím svatební místo, 
hudbu, a po slavnostním obědě 
koordinuji celý program, moderuji 
soutěže, hry a pak se věnuji hudbě 
na přání. Jsem tam proto, aby si 
ten den všichni užili a svatebčané 
se nemuseli o nic starat.

S maturanty je to dost podobné. 
Setkám se s nimi ideálně nejprve 
ve třídě, a když už mají nějakou 
představu o svém plese, mohu jim 
kromě dekorací pomoci s mode-
rováním a s dalšími věcmi okolo. 
Vždy záleží na domluvě, a proto se 
snažím o individuální přístup.

Vypadá to, že tato práce vyža-
duje pracovní nasazení hlavně 
o víkendech, dá se to skloubit 
s rodinou? Jak Balónkový Baron 
odpočívá?

S přítelkyní jsme se poznali již ve 
chvíli, kdy jsem pracoval převážně 
o víkendech, takže pro ni to bylo 
samozřejmostí  od samého začát-

(pokračování na str. 6)

Rumburk     Nově otevřené 
ambulantní pracoviště derma-
tovenerologie v rumburské ne-
mocnici se těší velkému zájmu 
občanů Šluknovského výběž-
ku. V současné době je však již 
kapacitně naplněno, což vede 
k prodlužování objednacích lhůt. 

„Žádáme všechny zájemce 
o vyšetření, aby měli připraveno 
doporučení svého prakti ckého 
lékaře, a objednávali se v určené 
hodiny a počítali s delší lhůtou 
k vlastnímu vyšetření. Neobjed-
naní pacienti  nebudou vyšetřeni 
s výjimkou osob s podezřením na 

pohlavní chorobu, které budou 
nadále vyšetřovány bez objednání 
a doporučení. Výhledově je pláno-
váno rozšíření ordinačních hodin 
lékařky, do té doby však prosíme 
o respektování výše uvedeného.  
Děkujeme za pochopení,“ říká Mi-
chal Tichý, ředitel zdravotní péče.

Dermatovenerologická ambu-
lance se nachází v Jiráskově ulici 
1378/4 v Rumburku. Ordinač-
ní hodiny jsou v úterý (07:00 – 
15:00), čtvrtek (07:00 – 15:00). 
V pátek (07:00 – 15:00) je přítom-
na pouze sestra.

                                              Tisková zpráva
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Město Varnsdor f  Vás zve na s lavnos t

Pálení
čarodějnic
Náměstí E. Beneše

od 14:00 hodin 
Stánkový prodej 
a občerstvení
Výtvarné dílny pro děti 

16:30 hodin
Český Honza
Loutková pohádka pro děti 
od divadla LokVar

17:30 hodin
Koncert

WWS 

19:00 hodin
Koncert 

Jazz Police

20:30
Hodného nepálí 
aneb Hořící prdi
Fire Show v podání 
skupiny Papala Bumbala

21:30 hodin 

Upálení čarodějnic
Vatra a velký ohňostroj

22:00
Koncert 

Jazz Police

Park před MCKV (knihovnou)

19:00 hodin
Čarodějnický park
Čarodějnické soutěžení v parku plném kouzel
Prodej lampionů

21:00 hodin 

Lampionový průvod
Trasa průvodu povede od MCKV
ulicí Poštovní a ulicí Legií na náměstí.

30. dubna 2023
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Ve Varnsdorfu se usídlili havrani: Věděli jste, že…
Varnsdorf   Přinášíme slíbe-

né pokračování článku o havra-
nech, kteří se v letošním roce 
usídlili ve Varnsdorfu.    

První hnízdění havranů polních 
na Děčínsku bylo zaznamenáno 
v roce 2012 v ulici Franti ška Nohy 
v Rumburku. Topol, na kterém 
havrani hnízdili, byl na jaře násle-
dujícího roku skácen. To nemělo 
vlastně žádný účinek, protože ha-
vrani se následně přestěhovali do 
blízkého parku a postavili místo 
původních sedmi hnízd osmnáct.

V následujících letech se hnízda 
objevila v dalších parcích ve stře-
du města a dnes již nelze jejich 
počet přesně spočítat, jen od-
hadnout na asi 200 - 220, protože 
jsou na některých stromech hus-
tě nakumulovaná. Takový počet 
je kromě jiného možný i proto, 
že Rumburk má značné množství 
dostatečně vysoké zeleně v cent-
ru města. Je zajímavé, že okrajové 
části  Rumburku havrani ignorují.

Jak se bude situace vyvíjet ve 
Varnsdorfu nelze dostatečně od-
hadnout, protože hnízda (k 1.4. 
jich bylo 12) jsou umístěna zcela 
atypicky velmi nízko v okolí ulic 
Pražská a Západní, kde vysoké ze-
leně není mnoho.   

V minulém čísle Hlasu severu 
bylo konstatováno, že přítomnost 
poměrně hlučných ptáků vyvolá-
vá u určité skupiny lidí negati vní 
reakce. To je navíc podbarveno 
představou spojenou s pověrami, 
že se jedná o ptáka symbolizující-
ho smrt, smutek, živícího se mrt-
volami atd., což není vůbec prav-
da, protože jde o povahou ptáky 
komunikati vní až hašteřivé, velmi 
přemýšlivé a pro dobrého pozo-
rovatele velmi zábavné. Proto je 
nutno vysvětlit několik zásadních 
faktů o havranech, jejich prostře-
dí, jejich potravě a chování.

Havran polní patří mezi pěvce 
(čeleď krkavcovití ). Jeho nejbližší-
mi našimi příbuznými jsou vrána 
obecná, kavka obecná, krkavec 
velký, straka obecná, sojka obec-
ná a ořešník kropenatý. Rozpětí  
jeho křídel činí 100 – 110 cm. Sa-
mec je větší. Peří dospělých ptáků 
má výrazný modrý kovový lesk. 
Od podobné vrány se liší vizuálně 

přítomností  dlouhých pérek oko-
lo nohou tvořících tzv. kalhotky 
a tenčím delším zobákem přizpů-
sobeným k vnikání do půdy. Zobák 
dospělých je olysalý a nápadná je 
bílá kůže okolo jeho kořenu. Ha-
vran je vynikající letec. Snadno 
plachtí  v termice a na podzim se 
obvykle vydává na tah. 

Všichni krkavcovití  ptáci vy-
nikají vysokou inteligencí, která 
převyšuje inteligenci papoušků. 
U krkavců je prokázáno rozlišová-
ní čísel do sedmičky, u pacifi ckých 
vran novokaledonských je proká-
záno zhotovování jednoduchých 
nástrojů. Předmětem studia se 
v posledních letech stává mo-
zek krkavcovitých, zejména ab-
normální počet neuronů a jejich 
hustota v mozku ve vztahu k jeho 
relati vně malé velikosti . Zjed-
nodušeně se dá říci, že mozek 
krkavcovitých je stejně výkonný 
jako mozek vyšších primátů vyjma 
člověka. 

Havran polní je pravděpodobně 
původně ptákem, který osídloval 
před rozvojem člověka rozsáhlé 
stepi (čili bezlesou krajinu) ze-
jména východní Evropy, či spí-
še hnízdil na okrajích stepí, kde 
se již objevují jednotlivé stromy 
a jejich skupiny a tvoří se tedy 
tzv. lesostep. Do střední, západní 
a jižní Evropy, jakož i na sever Rus-
ka a do Pobaltí  nastalo jeho šíření 
v důsledku činnosti  člověka a jeho 
přizpůsobování si krajiny svým 
cílům – tedy jejímu postupné-
mu odlesňování. Toto nastalo již 
v době bronzové, asi před čtyřmi 
ti sící lety, kdy se člověk – lovec 
postupně měnil v člověka – země-
dělce. Takto se do Evropy dosta-
ly i jiné druhy živočichů a rostlin, 
které dnes považujeme za domá-
cí. Havran je tedy ptákem krajin 
zejména nížinných, otevřených, 
s občasnou vyšší zelení.

V Čechách byl jeho výskyt vázán 
zejména na Polabskou nížinu, kte-
rá jeho původní areál velmi při-
pomíná. Zde hnízdil zejména ve 
větších remízech s vysokými stro-
my nebo v zámeckých parcích. 
Naše nejpočetnější hnízdiště je 
v zámeckém parku ve Veltrusích 
u Prahy. Je zde více jak 150 let 

a v dobách jeho maximální veli-
kosti  zde byly ti síce hnízd.

Původ hnízdění v koloniích je 
opět dán zřejmě geneti ckou fi xací 
na původní typ areálu – tedy malé 
skupiny stromů na okrajích stepí, 
kde byla zcela jednoduše nouze 
o místo k hnízdění a havrani se 
zde o něj prostě museli podělit. 
Navíc život ve velkých hejnech 
poskytuje kolekti vní ochranu.

S přeměnami krajiny v polovině 
minulého století , s intenzifi kací 
socialisti ckého zemědělství, tedy 
s mýcením remízů a liniové zeleně 
v rámci zcelování pozemků a od-
vodňování krajiny a také jako dů-
sledek sypání pesti cidů do krajiny, 
nastala v životě českých havranů 
změna. Tyto lidské činnosti  ne-
unesli a paradoxně se více začali 
stahovat do okolí měst, a nakonec 
i do jejich center. Zde poměrně 
dobře prosperují dodnes i přes 
občasné snahy hasičů a stromo-
lezců donucených ke shazování 
hnízd. To se občas dělo i s vejci 
nebo malými mláďaty. Tak napří-
klad bojovala proti  havranům Pra-
ha na židovských hřbitovech ještě 
v 80. letech.

Havran se tak v průběhu něko-
lika málo deseti letí  začal stávat 
druhem víceméně synatropním, 
tedy přímo vázaným na člověka. 
Důvod této vazby je nejspíše zcela 
prostý. Ptáci nacházejí v blízkosti  
člověka velmi dobrou příležitost 
k obživě, která je dána chovem 
domácího zvířectva, a zejména 
lidským plýtváním potravinami. 
Obdobný proces je znám napří-
klad u straky a částečně i u kavky 
(zde však navíc spolupůsobí to, 
že kavka je původně druh hnízdí-
cí na skalách a dutých stromech 
a v podstřeší budov nalézala do-
statek příležitostí  pro hnízdění), 
u kosů a v poslední době i u pra-
sete divokého.

Nelze ani vyloučit, že v blíz-
kosti  lidí se uvedené druhy kr-
kavcovitých cítí  bezpečněji. Ještě 
v dobách nedávno minulých bylo 
běžnou praxí vystřelování hnízd 
s mláďaty brokovnicemi, což ve 
městech dělat opravdu nelze. 
Rovněž u prasat není nutno po-
chybovat o inteligenci a příčina je-

jich migrace do blízkosti  lidí může 
být stejná.  V této souvislosti  je 
třeba zmínit i migraci zvěře srnčí 
a vysoké do blízkosti  lidí v posled-
ních několika letech, což to si lze 
zase dát do souvislosti  s vlky. 

V malých městech jako je Rum-
burk či Varnsdorf však lze pozo-
rovat, že havrani vylétají i daleko 
za město a živí se zcela přirozeně. 
V jejich potravě zcela zřetelně 
dominuje v oblastech s intenziv-
ním zemědělstvím ze dvou třeti n 
složka rostlinná, ve zbylé třeti ně 
pak převažuje hmyz a drobní ob-
ratlovci. 

Pokud není v dosahu hnízdiště 
pole s vysázenou kukuřicí nebo 
obilím, pak jasně převažuje v jí-
delníčku havranů potrava složená 
z hmyzu a drobných obratlovců, 
tedy zejména již minule zmíně-
ných hrabošů. Občas havrani ne-
pohrdnou mrtvými většími živo-
čichy, což jim vyneslo část jejich 
špatné pověsti . Vybírání vajec či 
mláďat jiných ptáků havrany je 
velmi řídké. 

Havrani se na hnízdiští ch zdržují 
pouze od konce února do počátku 
června. Pak se společně s vyvede-
nými mláďaty vydávají na potulky, 
a pak dokonce na tah do západní 
Evropy, aby na jejich místo při-
letěli havrani východoevropští . 
S těmi se lze potkat hlavně v Pra-
ze a jejím okolí.  Po většinu roku 
se havrani slétávají na společná 
nocoviště, která jsou vesměs tra-
diční.

Je zajímavostí , že (nadneseně) 
téměř symbioti ckým druhem 
havrana je silně ohrožená kav-
ka obecná a je možná jednou se 
spolupůsobících příčin, proč se 
havrani právě v Rumburku a nyní 
i ve Varnsdorfu zahnízdili. Počet-
nost havrana polního v rámci re-
publiky neustále klesá. Jak již bylo 
napsáno, na Děčínsku nejsou jiné 
záznamy o jeho hnízdění. Dal-
ší nejbližší české kolonie jsou až 
v Litoměřicích a Lovosicích a jejich 
velikost není nikterak ohromující. 
Nejbližší hnízdiště v okolí však leží 
v centru Žitavy, a tak lze předpo-
kládat, že odtud se havrani do 
Šluknovského výběžku rozšířili.
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Ve Varnsdorfu se usídlili havrani: Věděli jste, že…
V každém případě je hnízdění 

havranů polních v našem regi-
onu alespoň z ornitologického 
a ochranářského pohledu záleži-
tostí  vzácnou a také překvapivou 
ve vztahu k absenci orné půdy 
v okolí (i když zaletět si do Ně-
mecka není pro havrany žádný 
problém) a bude vyžadovat del-
šího zkoumání. Jedná se o proces 
zcela přirozený, není podporován 

žádnou lidskou činností  ve smyslu 
umělého vypouštění.  

Závěrem je třeba opět poprosit 
o toleranci k hnízdícím párům. 
Začátkem června budou mláďa-
ta vyváděna a pak po několika 
dnech rozlétávání z hnízdišť zmizí 
a budou se vracet jen na nocování 
a poté by měli odletět až do 
února až na malé výjimky zcela. 
Pokud naleznete vypadlé téměř 

letuschopné mládě, buď jej po-
saďte na větev a rodiče se o něj 
obvykle postarají (nebojte se, že 
jej kvůli lidskému pachu nepři-
jmou, ptáci na něj nereagují, spí-
še je třeba jej vzít jemně), nebo 
kontaktujte záchrannou stanici 
(nejlépe Falco v Třebušíně) či 
OŽP na městském úřadě, který 
podnikne další kroky k jeho zá-
chraně.  Pokud by tu však někdo 

chtěl zkoušet chov, upozorňuji, že 
vše má svá pravidla, a to zejmé-
na dnes, kdy k chovu jakéhokoliv 
volně žijícího živočicha jsou nut-
ná povolení příslušných orgánů 
ochrany přírody. Umístění vyni-
kajícího letce někam do králikárny 
je skutečně týráním a k pokusům 
o návrat do přírody je nutný velký 
prostor, čas a mnoho zkušeností .  

                                                           Vít Friml

(dokončení ze str. 5)

(dokončení ze str. 3)

Herní klub láká zájemce o moderní deskové hry
Varnsdorf        Ve varnsdorf-

ském středisku Schrödingerova 
insti tutu, s klubovnou v ulici Ná-
rodní 1082 (budova Sokolovny), 
naleznete herní klub, který vede 
Marti n Hoško. Klub sdružuje ak-
ti vní hráče moderních deskových 
a karetní her, jako je například 
Sett lers: Zrod impéria, Války 
vyvolávačů, Siegestorm, Hada-
ra, Master of Orion, Dominion, 
Tapestry, Catan Hvězdoplavci 
a další. Je vhodný pro věkovou 
kategorii od 9 do 99 let (pro děti  
od 3. třídy 1. stupně ZŠ až po 
středoškoláky). 

„Jsme parta dobrodruhů, kteří 
se vydávají hledat poklady do hlu-
bin temné jeskyně. Jsme záchran-
ný tým, který se snaží zachránit 

lidstvo před smrtelným virem. 
Jsme mocní vyvolávači, kteří po-
rážejí nepřátelské armády. Jsme 
pistolníci na Divokém západě. 
Jsme piráty na vlnách Karibiku. 
Jsme skupina přeživších při zom-
bie apokalypse. Jsme prvními ko-
lonisty na Marsu. Jsme všechno, 
co se zrovna rozhodneme být. Ně-
kdy hledáme poklady, porážíme 
nestvůry, jindy zase rozšiřujeme 
svá impéria nebo se snažíme za-
chránit svět, ale hlavně se dobře 
bavíme,“ říkají členové herního 
klubu. 

Na akce klubu dojíždějí hráči 
z Prahy, Liberce, Olomouce či Zlí-
na. Hráči se scházejí čtyřikrát týd-
ně v místních základních školách 
a v pátek v již zmíněné klubovně. 

O víkendech, většinou v sobotu, 
se pořádají herní turnaje. Pod 
herním klubem se pro zájemce 
organizují jarní, letní a podzimní 
příměstské tábory, deskospaní 
a temati cké víkendové hraní. 
Hráči se také zapojují do různých 
projektů, jezdí i po regionálních 
soutěžích a republikových mist-
rovstvích, umísťují se na předních 
pozicích. Takovým nejčerstvějším 
úspěchem jsou první a třetí  místo 
z turnaje v Dominionu v Liberci. 
„Za rok uspořádáme zhruba čty-
řicet větších turnajů s účastí  čtyři 
sta až pět set dětských účastní-
ků. Pokud jste fanoušky desko-
vých her a hledáte herní parťáky, 
určitě přijďte k nám. Máte zde 
také možnost zahrát si dražší hry 

a díky fi rmě Albi si vyzkoušet i ty, 
které ještě nejsou v prodeji,“ říká 
Marti n Hoško. Herní klub spolu-
pracuje se známými vydavateli 
společenských her, jako jsou Albi, 
MindOK a REXhry, které klubu 
zapůjčují hry a poskytují odměny 
do turnajů. 

Ve varnsdorfském středisku 
Schrödingerova insti tutu působí 
kromě herního klubu i řada spor-
tovních kroužků jako je basketbal, 
judo, volejbal a další sportovní 
hry pod vedením odborných tre-
nérů. Pokud se chcete dozvědět 
více informací, navšti vte web 
www.sinsti tut.cz či stránky Schrö-
dingerova insti tutu na Face-
booku, Instagramu a YouTube.

                                            Barbora Hájková

Z balónků jde vytvořit nemožné, říká Dan Syrovátka

ku. Pro mě je to často náročné, 
když chybím na rodinných osla-
vách, akcích, výletech a jsem v tu 
samou chvíli někde jinde s někým 
jiným. Ale s tí m jsem do toho šel 
a nelituji. Baví mě dělat pro lidi 
a doufám, že je to na akcích, 
kde mě potkáte, poznat. Díky 
novým kontaktům a doporuče-
ním se mi kalendář plní i přes 
týden, za to jsem rád. Před dvě-
ma měsíci se nám narodila dce-
ra Anna a od té chvíle se mi stal 
volný čas ještě mnohem dražší. 
Proto se snažím využívat kaž-
dé volné chvíle na procházky 
i výlety. Moc si to užívám. Po ně-
kterých náročnějších akcích či ví-

kendech jsem někdy rád za ti cho 
kolem sebe a prostor na načerpání 
energie na další akce.

Jak se plní váš kalendář na le-
tošní rok?

Musím říct, že jsem sám pře-
kvapen, jak se mi kalendář plní. 
Díky tomu, že už neplatí  žádná 
omezení, mám plné hlavně ví-
kendové termíny, víceméně až do 
konce září. Bohužel poté nastává 
problém, kdy musím některé lidi 
zklamat. Ve chvíli, kdy například 
mám svatbu celou sobotu, nedo-
kážu dorazit na jakoukoliv akci ji-
nam. Říkám si občas pro sebe, že 
je škoda, že se lidé neberou častěji 
ve všední dny. (smích)

Každopádně následující měsíce 

budou velice pestré a za to jsem 
rád. Některé víkendy mám třeba 
jen dětská vystoupení, výrobu 
dekorace, jindy mám dvě svatby 
za sebou. To mě nutí  být neustále 
ve střehu a nebrat to jako ruti nní 
práci.  Některé akce jsou u nás ve 
Varnsdorfu, jiné v okolí, ale jez-
dím i dál – okolí Hradce, Mladé 
Boleslavi, Ústí  nad Labem. Vždy 
mě potěší, že se lidé ozvou zno-
vu, případně mě doporučí svým 
známým. Letos doufám, že se vše 
vydaří podle představ, a na udá-
losti , na kterých se budu podílet, 
budou lidé vzpomínat. Stále pře-
mýšlím, kam své služby posouvat, 
nějaké nápady mám a novinky 
jsou také přichystané, ale to si za-

tí m nechám pro sebe. 
Na jaké nejbližší veřejné akci 

se s vámi můžeme potkat?
Brzy nás čekají čarodějnice, 

takže kromě rodinných oslav se 
chystám i na Interakti vní základ-
ní školu Karlova, na čarodějnický 
program do Chomutova, pohád-
kový festi val v Kadani, trhy na Val-
deku. Úplně nejvíce mě toho čeká 
ke konci května a začátkem červ-
na, kdy je Den dětí  a objíždím i ně-
kolik školek a oslav během jedno-
ho dne. Přes léto se můžeme vidět 
mimo jiné i na Vilémovské pouti , 
kterou budu letos moderovat. 
Každopádně se těším na všechny 
z vás při jakékoliv příležitosti .

                                           Barbora Hájková
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Úmrtí v březnu

Jana Jirmusová  84 let

Arkadij Repin  69 let

Miloslav Herman  62 let

Antonín Písař  83 let

Jaromír Vojtíšek  72 let

Jitka Poláčková  86 let

Libuše Šmidrkalová  71 let

Lenka Caklová  64 let

František Jukl  67 let

Josef Novotný  87 let

ÚMRTÍ

Dne 18. dubna by 
se dožil pan Ger-
hard Čermák 77 
let. Dne 22. dub-
na vzpomeneme 
7. výročí úmrtí. 

Za vzpomínku děkují manželka Věra 
a děti s rodinami.

Dne 15. dubna jsme 
vzpomněli nedoži-
tých 95. narozenin 
paní Aleny Ryche-
tníkové. Ve vzpo-
mínkách zůstane 

stále s námi. Za celou rodinu dcera 
Alena.

Dne 26. dubna uply-
nou 3 roky od úmrtí 
Izoldy Jáchymstá-
lové. S bolestí 
v srdci vzpomíná 
přítel Jan Vaněk, 

vnučky Irenka s rodinou, Lucka s rodi-
nou a ostatní příbuzní a známí. Nikdy 
na Tebe nezapomeneme.

Rád bych poděkoval za skvělou péči 
doktorům, všem sestrám a veškerému 
personálu LDN Varnsdorf. Děkuji za 
Vaši péči.                              Jan Vaněk

 
   
22.-23.4.2023  
MUDr. Hladík Pavel   
Weberova 1537/7, Děčín VI  
Tel. 412 539 298

29.-30.04.2023   
MUDr. Charvát Tomáš  
U Přívozu 18/4, Děčín III  
Tel. 412 511 619

Ordinační hodiny o sobotách, 
nedělích a svátcích: 
08:00 - 10:00 hod.

ZUBNÍ POHOTOVOST

Svozy pytlového tříděného odpadu    
    každý čtvrtek od 9.00 hod.

SVOZY PYTLOVÉHO
TŘÍDĚNÉHO ODPADU

Inzerce

Hodinový manžel a zámeč-
nictví. Tel. 607 716 983, 
e-mail: josef.knourek@post.cz.
Opravy vodo, elektro, práce se 
dřevem, montáž a opravy ná-
bytku, drobné zednické práce, 
ořez stromů a keřů.

Hodinový manžel domác-
nost. Drobné opravy, malo-
vání, zednické práce a další 
druhy práce dle poptávky. 
Zn: rychle, levně, spolehlivě. 
Tel.: 731 802 622

Pronájem bytu 1+1 ve Varns-
dorfu, v klidné části  města - ul. 
Brati slavská. Plocha 37 m2. 
Kuchyňská linka, elektrické vy-
tápění. Nájem 5000 Kč/měsíc 
+ energie. Kauce. Ihned k na-
stěhování. Více informací na 
telefonu 736 767 374.

ŘÁDKOVÁ INZERCE

MŠ Zahrádka 
zve na Den 

otevřených dveří

Přijďte se k nám podívat, 
pohrát si a prohlédnout, jak 
to u nás vypadá, můžete se 
proběhnout po překážko-
vé dráze, navští vit tvořivé 
dílničky a ochutnat zdra-
vé, sladké překvapení od 
našich paní kuchařek. Ve 
14.30 hodin zazpívá sbore-
ček Zahrádka.

Kdy: Ve čtvrtek 4. května 
2023 od 14.30 do 16.00 hod.
Kde: MŠ Zahrádka: ul. Praž-
ská 2812, Varnsdorf

KRUH PŘÁTEL MUZEA 
VARNSDORF

Čtvrtek 27. dubna v 18.00 hod. v Městském divadle Varnsdorf

NETOPÝŘI ŠLUKNOVSKA A ČESKÉHO ŠVÝCARSKA

České Švýcarsko a jeho okolí se řadí mezi regiony s největší druhovou 
pestrostí  našich netopýrů. Pokud Vás zajímá, kde netopýři bydlí, co 
žerou, jak se orientují v prostoru, kolik z nich pije krev a jakým způso-
bem probíhá jejich výzkum, nenechte si ujít přednášku Jakuba Judy 
ze Správy Národního parku České Švýcarsko. Vstupné 20 Kč, členové 
KPMV zdarma.
  
Podrobnosti  o akcích KPMV získáte na webu htt p://muzeum.varns-
dorf.cz a na tel. č. 412 334 107.
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Basketbalisté bojovali v Praze na mezinárodním turnaji
Praha    Oddíl basketbalu TJ 

Slovan Varnsdorf letos vyslal 
několik družstvech do hlavního 
města na mezinárodní turnaj 
Easter Eurocup Praha 2023. Do 
Prahy se vydala tři družstva. 
Tým dívek a chlapců U13, pro 
které to byla již druhá účast, 
a nově také tým kadetů U17.

Děvčata jela na turnaj získávat 
především zkušenosti , avšak hned 
v prvním utkání turnaje zvítězila 
nečekaně nad čtvrtým týmem 
extraligové soutěže a zároveň po-
řadatelským klubem turnaje, Bas-
ket Slovanka Praha 40:37. Vítěz-
ství bylo těsné, ale o to víc cenné 
a dívkám dodalo zdravé sebevě-
domí. V druhém utkání nastou-
pila děvčata proti  slovenskému 
týmu BKM Junior UKF Nitra, který 
je svou rychlou a agresivní hrou 
deklasoval jasně v poměru 17:56. 
V dalším zápasu naše dívky čekal 
opět extraligový tým, tentokrát 
plzeňský DBaK, kdy po vcelku vy-
rovnaném boji odešly s porážkou 
31:41. Poslední utkání ve skupi-
ně s francouzským týmem FUFU 
Furdenheim skončilo jasným 
vítězstvím našich děvčat 36:14. 
Shodou okolností  tento tým stál 
děvčatům v cestě v dalším utkání, 
kdy se hrálo o postup do semifi -
nále, a dá se říct, že kontrolova-
ným průběhem si varnsdorfské 

basketbalistky postup bezpečně 
pohlídaly. 

V boji o fi nále narazily znovu na 
tým z Nitry, když se prezentova-
ly bojovností  a touhou Slovenky 
překonat a postoupit na mety 
nejvyšší, ale se zkušenějším tý-
mem opět prohrály. Tentokrát 
o pouhých 10 bodů, 30:40. To 
znamenalo boj o celkové třetí  
místo, kdy by musely podruhé 
překonat domácí tým Basket Slo-
vanka. Na děvčatech už byla znát 
únava, kdy měla o jedno utkání 
navíc, a tak si po prohře odváží 
čtvrté místo.

Nejúspěšnějším týmem, který 
absolvoval turnaj v kategorii B09, 
se mohou právem honosit chlap-
ci U13. Ti v prvním utkání vyzvali 
slovenský tým MBK Karlovka Bra-
ti slava, který přejeli jasně 46:20. 
Další, již ale vyrovnanější souboj, 
odehráli opět se zahraničním 
soupeřem. Tentokrát jím byl lite-
vský klub SKM Vilnius, který ale 
na varnsdorfské naděje nestačil. 
Chlapci si připsali druhou výhru 
42:32. Letos měli kluci opravdu 
zajímavé soupeře, protože i do 
třetí ho utkání nastoupili proti  
zahraničnímu týmu, který přijel 
z Lotyšska – Iecava Darti ja Latvia. 
A i tentokrát z toho byla výhra, 
tentokrát 52:40. Vítězství posu-
nulo tým do semifi nále, kde je če-

kal chorvatský tým KK Medimurje 
Čakovec. 

V tomto utkání klukům nevyšla 
úvodní pasáž, a i přes urputnou 
snahu, kdy posledních pět minut 
vyhráli 20:3, se jim náskok sou-
peře již nepodařilo dotáhnout. 
Bohužel jediná prohra o pět bodů 
kluky poslala do boje o třetí  místo, 
kde je čekal opět tým z Brati slavy. 
Utkání bylo dlouho vyrovnané, 
ale kluci nakonec zabojovali a pro 
sebe a varnsdorfský klub vydobyli 
o pouhý bod parádní třetí  místo.

Poprvé na turnaj odjeli i kadeti  
U17. Trenéři se rozhodli tým při-
hlásit do kategorie U19, protože 
je letos čeká kvalifi kace do celo-
státní ligy této kategorie, kterou 
od příští  sezóny budou muset 
vzhledem k věku některých hrá-
čů hrát. Bylo tedy jasné, že je 
čeká úplně jiný basketbal, než na 
který byli dosud zvyklí. V prvním 
utkání nastoupili proti  slovinské-
mu týmu KK Cerknica. Bohužel 
se v průběhu zápasu zranili dva 
podkošoví hráči, a tak zbytek 
turnaje odehráli pouze v 8 hrá-
čích. Slovinci jasně ukázali, že se 
v této kategorii hraje mnohem 
rychlejší a fyzičtější basketbal, 
a vyhráli jasně 80:47. V dalším 
utkání kadety čekal litevský tým 
Jonava Sports, se kterým znač-
nou část utkání vedli, ale i tak 

nakonec prohráli 61:72. Po dvou 
prohrách se zahraničními týmy je 
ještě čekal tým Sokol Kbely, který 
na kluky doslova vlítl a jasně zví-
tězil 72:39. Ve skupině ještě zbý-
valo odehrát duel s Mariánskými 
Lázněmi. Oproti  výrazně fyzicky 
vyspělejšímu týmu se tentokrát 
dařila střelba, bohužel i toto utká-
ní Varnsdorf nakonec prohrál, 
a to 82:69. Mariánské Lázně pak 
kluky čekaly ještě jednou, a to 
v zápase o postup do semifi ná-
le. Na varnsdorfských hráčích už 
byla znát únava, a tak v tomto 
zápase rovněž neuspěli. Ačkoliv 
se jim nepodařilo na turnaji ani 
jednou zvítězit, byli důstojným 
soupeřem, protože i v malé rotaci 
dokázali hrát se staršími a vyspě-
lejšími soupeři vyrovnané úseky. 
Pochvalu si zaslouží všech 8 bor-
ců, kteří během dvou dnů museli 
odehrát pět utkání.

Všichni trenéři si od tohoto 
turnaje slibují hlavně načerpání 
nových zkušeností , které budou 
moci v budoucnu využít v sou-
těžních utkáních. Velké díky patří 
hráčům i hráčkám, kteří absolvo-
vali náročný program a důstojně 
reprezentovali náš klub. Děkuje-
me také všem rodičů a fanouš-
kům, kteří nás v nemalém počtu 
přijeli do Prahy podpořit.

                                               Zdeněk Strolený

Konec března byl pro volejbalovou mládež plný zážitků
Varnsdorf     Volejbalové kadet-

ky odjely na další kolo Českého 
poháru do Hradce Králové.

Sbírat cenné zkušenosti  v re-
publikové soutěži začala děvčata 
v sobotu 25. března proti  silné-
mu soupeři z Prahy, následoval 
zápas proti  známým z Frýdlantu 
a pokračovala Opavou. Bohužel 
všechny soupeřky byly nad jejich 
síly a ani kvalitní servis a poda-
řená přihrávka nestačily na bo-
dové zisky. V neděli se již začalo 
dařit ve všech herních činnos-
tech, bohužel zkušenější děvčata 
z Břeclavi ustála koncovku zápa-
su lépe a ve zkrácené hře pře-
hrála Varnsdorf nejtěsnějším 
výsledkem (16:14). Družstvo po-
kračovalo začátkem dubna na svém 
posledním fi nálovém krajském 

turnaji v Jablonci nad Nisou.
Mladší žákyně mají za sebou vr-

chol své letošní soutěže. Po čtvr-
tém místě v krajském přeboru od-
jela na zkušenou a na svůj vůbec 
první dvoudenní turnaj do Dolních 
Břežan, kde se konalo první kvalifi -
kační kolo Mistrovství ČR mladších 
žákyň skupiny „I“. 

V první části  tabulky je čekaly 
dva nejtěžší soupeři celého mis-
trovství. Orion Praha – loňský ví-
těz celého MČR a Meteor Praha 
– další fi nálový účastník loňské-
ho mistrovství. Nová atmosféra, 
silné soupeřky a vážnost turna-
je nechala na děvčatech „deku“ 
a než se sti hla rozkoukat, oba 
zápasy prohrála. Další část tur-
naje přinesla zápasy s družstvy 
z dalších skupin. Pro varnsdorfské 

to znamenalo, že se opět setkají 
s děvčaty z liberecké Ještědské. 
Tentokrát se proti  družstvu z kraj-
ské soutěže nedařilo hlavně na 
podání, a tak zápas o jistotu po-
stupu prohrály 2:0. 

Po krátké pauze přišel zápas 
o vše proti  Kolínu. Děvčata se 
vzpamatovala z dopoledního ko-
lotoče, a již od prvního míče uka-
zovala soupeřkám, že postoupit 
chtějí ony a že se jen tak nedají. 
Kvalitní podání, přesná přihrávka 
a tvrdý útok zajisti l děvčatům prv-
ní výhru v turnaji (2:0), v tu chvíli 
i naději na postup do druhého 
kola MČR. 

V neděli na děvčata čekala úplně 
nová družstva – Rudolfov a Hořo-
vice. V prvním zápase byl znatelný 
rozdíl oproti  zápasu s Kolínem. Ru-

dolfov byl nad jejich síly a prohra 
2:0 v tu chvíli znamenala, že do 
dalších bojů nepostoupí. Takzvaný 
zápas z povinnosti  proti  Hořovicím 
ale vůbec nevypadal jako zápas, 
který se musí jen odehrát. Děvča-
ta se nehodlala s turnajem rozlou-
čit porážkou, a tak svým týmovým 
duchem, bojovností  a chutí  po 
vítězství dokázala postupující Ho-
řovice porazit 2:1. 

V neděli si na svůj první letošní 
turnaj zajela přípravka do Liberce. 
Svůj turnaj tam rozehrála ve žluté 
a oranžové barvě. Setkání a pomě-
ření sil s družstvy TJ VK Dukly, TJ 
Bižuterie Jablonec a BV Vrati slavi-
ce si všichni náramně užili. Na za-
čátku dubna uzavřely svou soutěž 
i týmy starších žákyň a mladších 
žákyň čtyřek.       Michaela Damnitzová
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Fotbalisté se nadále drží na dostřel první trojky

8 5 9 4 1 7 2 5 0 0 0 1 4 80

Varnsdorf  Poměrně zvláštní 
jarní část prožívají druholigoví 
fotbalisté FK Varnsdorf. Hned tři 
zápasy jim rozseklo až nastave-
ní. Přesto se po dvou třeti nách 
soutěže drží v první pětce a jsou 
na dostřel třetí mu místu. 

Zajímavé utkání sehrál Varns-
dorf v Příbrami, kde se hrálo na 
skoro neregulérním terénu. Cen-
nou výhru na rozbahněném hřišti  
lídra tabulky rozhodl o výhře 2:1 
v nastavení Tanko, jehož tečovaná 
střela dopadla za příbramského 
brankáře. „Příbrami je mi upřím-
ně líto. Trošku s nimi soucítí m. 
Přiznávám, že jsme vyhráli po 
haluzi. Za mě byl zápas remízový, 

a i bod bychom brali, jsme šťast-
livci,“ hodnoti l utkání Miroslav 
Holeňák, kouč Varnsdorfu.

Následoval první jarní domácí 
zápas, který se ale musel dohrá-
vat. Severočeši ho ale nezvládli, 
pražské Dukle podlehli 3:4. Utká-
ní se rozhodlo v prvním poločase, 
kde Varnsdorf nestí hal a prohrál 
ho 0:3. Ztrátu už pak nedohnal. 
„První poločas byl z naší strany 
špatný. Dukla zaslouženě vedla, 
dala nám lekci, válcovala nás, 
bylo jí plné hřiště,“ krouti l hlavou 
Miroslav Holeňák. „Klukům jsem 
v kabině říkal, že nemáme co 
ztrati t a že nás můžou nakopnout 
kontaktní branky. To se stalo, ško-

da, že tam pak byla ta tyčka. Za 
stavu 1:4 bylo rozhodnuto. Sice 
jsme ještě snížili, ale to bylo poz-
dě. Celkově to byl z naší strany ne-
povedený zápas. Dukla byla lepší 
a zaslouženě vyhrála. Hráče ale 
chválím, že se na to nevykašlali 
a dohráli to až do konce,“ podo-
tkl.

Domácí reparát přišel o pár dní 
později, do Kotliny dorazila po-
slední Slavia Praha B. Tým naděj-
ných mladých fotbalistů Varns-
dorf pořádně prohnal. Přesto 
skoro ti sícovka diváků viděla vý-
hru Varnsdorfu 1:0, kterému tři 
body vystřelil po rohovém kopu 
Pavel Osmančík. 

„Musím pochválit Máru (Mar-
ka Jarolíma, trenéra hostů) i ce-
lou Slavii. Udělali nám to opravdu 
těžké. Předvedli výborný výkon, 
hráli prostě dobře. Dlouho nás 
tady tak někdo nepřehrával. Měli 
jsme štěstí , v závěru poločasu 
jsme ze standardní situace dali 
branku. Potom do toho kluci dali 
srdíčko, velkou pocti vost a odhod-
lání. Bylo vidět, že to hráči chtějí 
zvládnout, odmakali to, za to jim 
samozřejmě moc děkuji,“ pravil 
Holeňák.

V neděli 16. dubna zajížděl 
Varnsdorf do Olomouce, kde se 
utkal s tamní rezervou (1:1).

                                                         Redakce

Jan Strož má v nohách jednu z nejlepších příprav

Skvěle! Atleti úspěšně ukončili halovou sezónu

Varnsdorf      Cyklista Jan Strož, 
který závodí za profesionální 
D2.mont Merida Cycling Team, 
má za sebou povedenou zim-
ní přípravu. Je tak velmi dobře 
naladěn na letošní závodní sezó-
nu. 

„V letošní zimní přípravě pro-
běhlo několik změn. Ta zásadní 
byla, dát si po loňské nevydařené 
sezóně zdraví úplně do pořádku 
a na podzim si pořádně odpoči-
nout, což jsem v loňské přípravě 
opravdu podcenil. Následně jsem 
hodně zapracoval na všeobecné 
přípravě a zařadil jsem hodně 

běhu, běžek a posilovny, což byla 
pro mě zásadní změna a vráti l jsem 
se tak k věcem a sportům, se kte-
rými mám velmi dobré zkušenosti  
z minulých let. Příprava probíhala 
proto velmi kontrolovaně a po-
stupně se navyšovaly dávky a tělo 
to krásně vstřebávalo, takže za 
mě absolutně výborný a navíc bez 
zdravotních komplikacích, což mě 
velmi těší,“ uvedl dobře naladěný 
Jan Strož, který připusti l, že má za 
sebou nejlepší zimu za posledních 
pár let. A to po všech stránkách. 

Se závody začíná později. „O to 
více jsem se mohl věnovat kva-

litnímu tréninku a jít do sezóny, 
pokud možno v dobré kondici. Teď 
už je to o doladění detailů, u mě 
hlavně o hmotnosti . Věřím, že to 
bude velmi dobré. Jinak v rámci 
tréninku jsem absolvoval o ve-
likonočním víkendu první menší 
testovací závod na Marově, který 
jsem bohužel nedokončil z důvo-
du technické závady a extrém-
ních podmínek. Takže test těla 
a nohou se moc nekonal, za to 
materiálu ano. Ale jak říkám, měl 
to být spíše trénink, takže mám 
možnost si spravit chuť hned další 
týden na Prima Cupu v Hradci 

Králové,“ pokračoval Strož. 
Ten je zaměřením spíše mara-

tonec, přesto se chystá na účast 
dvou závodů v Českém poháru 
v silniční cyklisti ce. „Jede se v mém 
rodném výběžku, takže to pro mě 
bude srdcová záležitost. Na ten 
víkend se moc těším. Poslední-
ho dubna přichází první vrchol 
v podobě mistrovství republiky 
v maratonu a následně první 
závod světového poháru v ma-
ratonu, který odstartuje v České 
republice. Je to od začátku pěkně 
nabité,“ dodal na závěr.

                                                           Redakce 

Ostrava     Začátek března byl 
pro atlety TJ Slovan Varnsdorf ve 
znamení Mistrovství České re-
publiky žáků a žákyň v Ostravě. 
Z místního oddílu odjeli bojovat 
Sebasti en Mádl, Filip Hanzalík 
a trenérka Jaroslava Skalická. 

Filip Hanzalík se postavil na 
start v běhu na 60 m a 300 m, 
Sebasti en Mádl startoval v běhu 
na 60 m a ve vrhu koulí. Mádl se 
v běhu na 60 m do fi nále nedo-
stal a celkově obsadil 11. místo. 
Hanzalík se probojoval do fi nále 
s časem 7,27 s, čímž překonal 
i své osobní maximum. 

Bohužel ve fi nále o medaili roz-
hodla ti sícina a Filip Hanzalík tak 
skončil na čtvrtém místě. Na trati  
300 m si následně účast ve fi nále 
nezajisti l a obsadil krásné 8. mís-
to. Ve vrhačském sektoru bojoval 
Sebasti en Mádl, který své náči-
ní poslal do vzdálenosti  12,22 m 
a umísti l se na 13. místě.  Nutno 
podotknout, že na MČR se dosta-
ne jen 24 nejlepších atletů v běhu 
a 18 nejlepších v technických dis-
ciplínách z celé republiky. 

Posledním závodem, který varn-
sdorfští  atleti  absolvovali, byla 
Velikonoční hala v Jablonci nad 

Nisou. Dopolední závody byly pro 
nejmladší žáky a žákyně. Závodilo 
13 kluků a dívek ve čtyřboji (50 
m, 300 m, medicinbal, skok dale-
ký). Odpoledne na dráhu nastou-
pili mladší a starší žáci a žákyně. 
V těchto kategoriích byl varnsdorf-
ský oddíl úspěšný. Kluci přivezli 
2 zlaté medaile, 1 stříbrnou a 1 
bronzovou. 

Výsledky: Jiří Šeps - 2. místo 
vrh koulí a 3. místo běh na 60 m, 
Kristi án Pícha - 1. místo vrh koulí 
a 6. místo běh na 60 m př., Filip 
Hanzalík - 1. místo běh na 60 m 
a 5. místo v dálce, Jakub Tar-

noczy - 24. místo běh na 60 m 
a 7. místo vrh koulí, Jan Bezchleba 
- 6. na 300 m a 9. na 60 m, Anna 
Jandová - 17. běh na 300 m a 13. 
vrh koulí, Gabriela Čepeláková - 
24. na 60 m a 16. v dálce, Klaudie 
Dvořáková  - 37. na 60 m a 4. na 
800 m, Terezka Olivová - 11. na 300 m 
a 42. na 60 m.

Teď už atlety a atletky čeká 
návrat na dráhu. Ta je ovšem po 
zimě ve špatném stavu. Doufej-
me, že vše bude opraveno a bude 
možné zde pořádat i závody druž-
stev.

         Atleti cký oddíl TJ Slovan Varnsdorf


